
Zachraňme silniční dílo, aneb hledají se čtyři dělníci a jeden mistr 

Mám za sebou tři měsíce ve funkci statistika SV ČAS. Zvládl jsem halovou ročenku a věřím, že zvládnu 
i  ročenku  dráhovou,  včetně  DDT  (dlouhodobé  tabulky).  Bohužel  nemohu  plně  sloužit  na  úseku 
statistiky silnice.  

Z termínovky běhů mimo dráhu,  kterou  vydalo  SOBZ,  jsem  si  vypsal  silniční  závody,  které  si podle 
mne  zaslouží  zahrnutí  do  silniční  statistiky.  Našel  jsem  jich  120  (z  celkového  počtu  asi  800 
mimodrážních běhů). Zkusmo jsem zpracoval Kbelskou, Úpickou a Pečenskou desítku. Výsledky všech 
tří  závodů  jsem našel díky bohu v excelu. Přesto nebyla  jejich  transformace do gybasovské  silniční 
formy (tedy formy, v níž je struktura věty stejná jako v ročenkách halových a dráhových) jednoduchá. 
Musel jsem provádět např. tyto operace: 

• Rozdělit celé startovní pole do našich pětiletých kategorií. 
• Provést sloučení jmen a příjmení do jednoho sloupce (v původních výsledcích bylo u dvou 

souborů jméno a příjmení ve dvou různých sloupcích). 
• Provést výpočet věku. 

Celkem mi to dalo dost práce a výsledkem byl soubor s celkem 832 výkony. Pro srovnání celá halová 
ročenka 2011 má cca 800 výkonových  řádků. Silničních závodů  je,  jak  již bylo zmíněno, cca 120. To 
ovšem znamená ještě zhruba čtyřicetkrát do konce roku podstoupit stejné martyrium. To ovšem není 
v mých  silách  již  s ohledem na  sezónu dráhovou, která  sama o  sobě bude mnohem náročnější než 
sezona halová. Veteránské statistice míním věnovat 1,5 hodiny denně, nikoli hodin 10, jako to dělal 
Petr Gybas.  

Za  vhodné  řešení pokládám  vytvoření  silničního  statistického  týmu  ve  složení  čtyři dělníci  a  jeden 
mistr. Dělníci by transformovali výsledkové soubory do gybasovské formy (stačilo by  i  jen rozdělení 
do  pětiletých  kategorií  a  vytvoření  věty  souboru  ve  složení  „příjmení+jméno,  ročník  narození, 
oddílová  příslušnost,  výkon“).  Mistr  by  tyto  soubory  doplňoval  (datum  a  místo  závodu,  věk 
závodníka) a dále  je sehrával  (slučoval). Nakonec by z nich vytvořil ročenku a DDT. Musel by to být 
skutečný mistr v práci s mimořádně velkými soubory dat. Já sám budu rád jedním z těch čtyř dělníků 
a zpracuji ročně 30 závodů. Na pokračování silničního díla Petra Gybase mi velmi záleží, pokládám ho 
ze všech běžeckých  statistik na  českém  internetu  za nejlepší. Na našich veteránských  stránkách by 
mělo být řádně samostatně prezentováno, aby ho každý snadno našel. Silniční ročenka by se neměla 
skromně  schovávat  na  jediné  záložce  v rámci  ročenky  dráhové. Měla  by  přitahovat  celou  silniční 
komunitu na naše stránky a tím by nám pomohla třeba i získávat nové členy našeho sdružení. 
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